

Title (en)
Apparatus for making concrete articles.

Title (de)
Einrichtung zum Herstellen von Betonteilen.

Title (fr)
Dispositif pour la fabrication d'éléments en béton.

Publication
EP 0329856 A2 19890830 (DE)

Application
EP 88121815 A 19881229

Priority
DE 3805720 A 19880224

Abstract (en)
A method of making concrete articles (11), in particular concrete pipes, according to the principle of the lowering mould is proposed in which the lower base ring (26) together with the mould shell (15) is constantly lowered over the mould core (14) down into the end position, while concrete material is poured from above into the mould space (16) and is compressed there from inside to outside via a radial pressing device (20). At the same time as the mould shell (15) with base ring (26) is lowered, the feeding device (35) located at the top end of the mould shell for the concrete material is also lowered, which feeding device (35), for example, is moved up and down together with the mould shell (15). The pressing device (20) compresses the concrete in the radial direction without inducing torque. Stresses, in particular in the case of reinforced concrete articles, are thereby avoided in the concrete, the reinforcing cage (12) or the like. <IMAGE>

Abstract (de)
Es wird ein Verfahren zum Herstellen von Betonteilen (11), insbesondere Betonrohren, nach dem Prinzip der senkenden Form vorgeschlagen, bei dem der untere Bodenring (26) mitsamt Formmantel (15) über dem Formkern (14) bis in die Endstellung ständig abgesenkt werden, während von oben her in dem Formraum (16) Betonmaterial eingefüllt und dort über eine radiale Preßeinrichtung (20) von innen nach außen verdichtet wird. Zeitgleich mit dem Absenken des Formmantels (15) mit Bodenring (26) senkt man hierbei auch die am oberen Formmantelende befindliche Beschickungseinrichtung (35) für das Betonmaterial mit ab, die z.B. zusammen mit dem Formmantel (15) auf und ab bewegt wird. Die Preßeinrichtung (20) verdichtet den Beton in Radialrichtung ohne ein Drehmoment einzuleiten. Dadurch werden vor allem bei Stahlbetonteilen Spannungen im Beton, im Bewehrungskorb (12) od. dgl. vermieden.

IPC 1-7
B28B 13/02; B28B 21/24; B28B 21/28; B28B 21/56; B28B 21/76

IPC 8 full level
B28B 13/02 (2006.01); **B28B 21/24** (2006.01); **B28B 21/26** (2006.01); **B28B 21/28** (2006.01); **B28B 21/56** (2006.01); **B28B 21/76** (2006.01)

CPC (source: EP US)
B28B 21/26 (2013.01 - EP US); **B28B 21/56** (2013.01 - EP US)

Cited by
EP0406612A1; CN113856558A; WO9218307A1

Designated contracting state (EPC)
DE FR GB

DOCDB simple family (publication)
EP 0329856 A2 19890830; EP 0329856 A3 19910109; EP 0329856 B1 19921202; DE 3805720 A1 19890907; DE 3876419 D1 19930114;
US 5040968 A 19910820

DOCDB simple family (application)
EP 88121815 A 19881229; DE 3805720 A 19880224; DE 3876419 T 19881229; US 31546089 A 19890224